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Sags nr. Emne Bilag nr. 001 

KOM 009 Avannaa Development A/S, reduktion af 

servicebidrag 

Journal nr.  

 

Resumé:  

 

Avannaa Development ejer og udlejer boliger. I den forbindelse modtager selskabet servicebidrag månedligt 

fra kommunen. Boligerne lejes ud efter reglerne om private udlejningsejendomme. Avannaata Kommunia og 

selskabet skal forlænge servicebidraget. Det foreslåes, at den samlede bidrag bliver reduceret. 

I denne her sag skal udvalget tage stilling til om servicebidraget skal reduceres. 

 

Suliamik saqqummiussineq:  

 

Kommunens udviklingsselskabet, Avannaa Development A/S ejer og udlejer boliger, selskabet har også 

andre aktiviteter. I den forbindelse modtager selskabet på nuværende tidspunkt kr. 221.250,- i servicebidrag 

månedligt fra kommunen.    

Avannaa Development A/S ejer og administrerer udlejningsejendommene i Ilulissat og omegn. Det . 

Boligerne lejes ud efter reglerne om private udlejningsejendomme.  

Avannaata Kommunia og Avannaa Development skal forlænge servicebidraget i vores aftale. Det foreslåes, 

at den samlede bidrag bliver reduceret til kr. 200.000,- pr. måned. Begrundelsen for den lille reduktion er, at 

selskabet tilpasser sine økonomiske dispositioner siden stiftelsen af selskabet. 

Selskabet har en forholdsvis sund økonomi og derfor er det ikke nødvendig med et øget tilskud.  

 

Økonomiske konsekvenser:  

 

Bidraget køre i forvejen og der er afsat midler på indeværende budget, derfor har det ingen økonomiske 

konsekvenser, bortset fra besparelsen på kr. 21.250,- pr. måned.. 

 

Lov og rammesættende grundlag:  

 

 Inatsisartutlov nr. 29 af 17. november 2017 om den kommunale styrelse  

 

Sagsbehandling:  

 

Økonomiudvalget 

Kommunalbestyrelsen 

 

Beslutning i Økonomiudvalget: 

 

Sekretariatet indstiller til Økonomiudvalget om, at:  

 

 udvalget godkender reduktion af servicebidraget med kr. 21.250 pr. mdr. 

 

Beslutning: 

Indstilling godkendt. 
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Indstilling: 
 

Økonomiudvalget indstiller til Kommunalbestyrelsen om, at:  

 

 Økonomiudvalgets indstilling godkendes 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bilag: 

 

Ingen 

 

 

Beslutning: 
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Sag nr. Emne Bilag nr. 002 

KOM 010 Rejse i forbindelse med etablering af 

Avannaa Arctic Games 

Journal nr.  

 

Resumé: 

 

Forrige år besluttede kommunalbestyrelsen om at der på sigt afholdes idrætsarrangementer i kommunen 

baseret på kulturel udgangspunkt. I forbindelse med at en delegation, med borgmesteren i spidsen, deltog ved 

seneste Arctic Winter Games i Canada, blev ideen forelagt til de relevante kontaktpersoner, hvilket blev vel 

modtaget. 

 

Forberedelserne er videreført og ideen er blevet mere håndgribeligt. Det er således et ønske om, at tre lande 

inviteres til at deltage i arrangementet og disse vil få en mere specifikt gennemgang af arrangementets 

indhold og vilkår for deltagelse. I denne sag skal Kommunalbestyrelsen tage stilling til, hvorvidt der sendes 

en delegation til Arctic Winter Games som i år afholdes i Alaska. 

 

Sagsfremstilling: 

 

Ultimo 2022 besluttede Kommunalbestyrelsen, i forbindelse med behandling af pkt. 07-22, at der på sigt 

etableres en tilbagevendende idræts-event i Avannaata Kommunia. Formålet er, at der skabes en 

idrætsbegivenhed med deltagelse fra repræsentanter fra vores stammefrænder i Canada og Alaska, og at dette 

arrangement får benævnelsen Avannaa Arctic Games. 

 

Sidste år gennemførte kommunens delegation i Wood Buffalo en række samtaler, og det viste sig, at der er 

interesse fra vores stammefrænder for en sådan nyskabelse.  

 

I forbindelse med det videre forarbejde er man p.t. kommet dertil, at Avannaa Arctic Games vil få deltagelse 

fra 4 lande, Nunavut, Nunavik, Alaska og Grønland. Forestillingen er, at hvert land kan sende ca. 20 

deltagere.  

 

Det er planen, at der til næste år, medio februar, afholdes Avannaa Arctic Games i Ilulissat. Der vil blive 

dystet i omtrent 12 sportsgrene. Der er her tale om traditionelle Inuits sportslege. 

 

Løsningsforslag – faglig vurdering 

 

Virkeliggørelse af ideen om Avannaa Arctic Games vil kræve en finansiering. Sidste år blev der brugt ca. 4,5 

mio. kr. til afholdelsen af ICC mødet. Fra sekretariatet er det blevet estimeret at det vil være nødvendigt at 

afsætte ca. det samme beløb, såfremt Avannaa Arctic Games skal gennemføres efter hensigten. 

Kommunalbestyrelsen skal således i løbet af dette år drøfte specifikt om sagen, såfremt ideen skal kunne 

virkeliggøres. 

 

Såfremt der er et ønske om at realisere kommunalbestyrelsens beslutning i 2022, bør der udsendes officielle 

og fyldige invitationer ud. Det er således derfor nødvendigt, at komme ud til dem, man har påtænkt sig at 

invitere og mødes med dem og præsentere idegrundlaget og indholdet af arrangementet. Derfor er det 

nødvendigt at kommunen sender en delegation i forbindelse med Arctic Winter Games i Alaska. Det er 

vigtigt, at de påtænkte deltagere gives en grundig indføring i tankerne bag, herunder vilkår for deltagelse ved 

Avannaa Arctic Games, finansiering af rejseudgifter, indkvarteringsforhold i Ilulissat m.fl. 

 

Hvis alt går vel, er det tanken at arrangementet løber af stablen blot om et år. Derfor bør forberedelserne 

blive mere håndfaste. Delegationens deltagelse i forrige år lykkes på den måde, at kendskabet til 

forberedelserne af Avannaa Arctic Games nu er blevet kendte. I forbindelse med den kommende rejse vil 

forberedelserne blive forelagt i mere konkretiseret form. 
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Videreforløb 

Såfremt indstillingen bliver godkendt, vil borgmester, et medlem fra oppositionen, adm. direktør og en 

medarbejder fra afdelingen for Sundhed og Fritid indgå i en delegation, som rejser til Arctic Winter Games, 

når dette afholdes i Mat-Su i Aalaska, i perioden 10-16. marts. 

 

Økonomiske konsekvenser: 

 

Formand og generalsekretær i Grønlands Idrætsforbund er blevet kontaktet og forelagt formålet. Forbundet 

støtter ideen, men at omkostningerne ved afholdelse af disse idrætsarrangementer må være noget som 

dækkes af kommunen. Delegationen til Alaska vil være på 4 personer. Det antages at rejsen i alt kommer til 

at koste kr. 120.000, og skal gennemføres ud fra denne ramme. 

 

 

Lovgrundlag: 

 

 Inatsisartutlov nr. 29 af 17. november 2017 om den kommunale styrelse  

 

 

Sagsbehandling: 

 

Økonomiudvalget 

Kommunalbestyrelsen 

 

Beslutning i Økonomiudvalget: 

 

Sekretariatet indstiller til Økonomiudvalget om, at: 

godkende, at borgmester, et medlem fra oppositionen og 2 medarbejdere deltager ved Arctic Winter Games i 

Alaska, som et led i forberedelserne for etablering af Avannaa Arctic Games 

 

Beslutning: 

Indstilling godkendt. 

 

Indstilling: 
 

Økonomiudvalget indstiller til kommunalbestyrelsen om, at:  

 

 godkende Økonomiudvalgets indstilling 

 

 

 

 

 

 

Bilag: 

 

Bilag 002-01: Korrespondance mellem GIF og kommunen 

Bilag 002-02: Udkast til invitation, som man vil medbringe på rejsen 

 

 

Beslutning: 
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Sag nr. Emne Bilag. nr. 003 

KOM 011 Kommunalbestyrelsens muligheder for at 

tildele en borger en hæderspris 

Journal nr.  

 

Resumé: 

 

Før kommunesammenlægningen havde man praktiseret tildeling af hæderspriser og udpegelse af æres-

borgere, men var ikke blevet videreført efter sammenlægningerne. Det indstilles, at denne praksis bliver 

genindført i Avannaata Kommunia. Det indstilles at ideen drøftes. 

 

Sagsfremstilling: 

 

Gennem flere år havde kommunerne praktiseret tildelinger af hæderspriser, f.eks. udpegelse af æresborgere, 

eller hæderspriser til borgere som har udført helt særlige bedrifter.  

 

Efter kommunesammenlægningen var denne praksis ikke blevet videreført. I stedet var man begyndt f.eks. at 

hylde årets sportsudøver hvert år. I Kommunalbestyrelsen var der fremført et ønske om, at sådanne hyldester 

bør have en bredere sigte. 

 

Løsningsforslag – faglig vurdering 

I de fleste tilfælde er kommunens opgaver lovregulerede, men i dette tilfælde findes der ingen decideret 

lovgrundlag. Uanset det, mener kommunalbestyrelsen, at der bør genindføres en praksis med tildeling af 

hæderspriser ledsaget med et mindre pengebeløb. 

 

En sådan praksis kan bane vejen for, at borgere, som i helt særlige og bemærkelsesværdig omfang har udført 

bedrift for kommune eller samfundet som sådan, kan modtage hædersbevisning eller blive udpeget som 

æresborger. 

 

Borgere vil kunne have mulighed for at komme med forslag om personer, som de mener bør modtage 

hæderspris eller endda blive udpeget som æresborger. Forslagene stilles til Økonomiudvalget, som 

efterfølgende kommer med indstilling til kommunalbestyrelsen. Forslag frafaldes ved, at Økonomiudvalget 

ikke kommer med en indstilling til kommunalbestyrelsen. 

 

Videre forløb 

Bliver Økonomiudvalgets indstilling godkendt i kommunalbestyrelsen vil sådanne efterfølgende blive 

offentliggjort. 

 

Økonomiske konsekvenser: 

 

Beløb som følger tildeling af hæderspris kr. 5.000,- 

Beløb som følger udpegning af æresborger kr. 8.000,- 

 

Lovgrundlag: 

 

 Inatsisartutlov nr. 29 af 17. november 2017 om den kommunale styrelse 

 

Sagsbehandling: 

 

Udvalget for Læring 

Økonomiudvalget 

Kommunalbestyrelsen 
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Beslutning i Udvalget for Læring: 

 

Forvaltningen indstiller til Udvalget for Læring om, at:  

at Kommunalbestyrelsen godkender indstillingen om genindførelse af en praksis om tildeling af hæderspriser 

og udpegelse af æresborgere. 

 

Beslutning: 

Indstilling blev godkendt. 

 

Beslutning i Økonomiudvalget: 

Udvalget for Læring indstiller til Økonomiudvalget om, at 

godkende beslutning i Udvalget for Læring 

 

Beslutning: 

Indstillingen blev ikke godkendt. 

Indstillingen om udpegelse af en æresborger indstilles som et særskilt punkt. 

Den anden vedr. hædersbevisning blev godkendt. 

 

Indstilling: 
 

Økonomiudvalget indstiller til Kommunalbestyrelsen om, at:  

 

 Økonomiudvalgets indstilling godkendes 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bilag: 

 

Ingen 

 

 

Beslutning: 
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Sag nr. Emne Bilag nr. 004 

KOM 012 Vedtægtsforslag om erhvervsmæssig 

garnfiskeri efter hellefisk i Diskobugten 

Journal nr.  

 
 

Resumé: 

Vedtægt om erhvervsmæssig garnfiskeri efter hellefisk i forvaltningsområde Disko skal tilrettes. Arbejdet 

herom blev igangsat i forbindelse med et møde med brugerne, og målet er, at det nye vedtægt skal tilpasses. I 

denne orienteres der om udvalgets beslutning om stilling til at der gennemføres en høring. 

 

Sagsfremstilling: 

 

Kommunalbestyrelsen har tidligere besluttet, at vedtægten om erhvervsmæssig garnfiskeri efter hellefisk i 

forlvatningsområde Disko skal tilpasses. Forvaltningen har iværksat arbejdet, og der er sket høring blandt 

brugerne for at komme frem til, hvilke ændringer der skal foretages i vedtægten. Kommunen har to 

muligheder for at gøre sin indflydelse gældende i forhold til vedtægten. Det første er at udarbejde en liste 

over hvor der ikke må bruges garn til fiskeri. Det andet er, at fastsætte tidspunkter af året, hvor der må fiskes 

med garn. 

 

På mødet i Udvalget for fiskeri og fangst blev det besluttet, at der skal gennemføres høring vedr. forslaget til 

vedtægterne frem til 6. marts. Forslaget til vedtægter kan ses i bilaget. Udvalget for fiskeri og fangst 

besluttede i januar således:  

 

I forhold til udvalgsformandens afholdelse af brugerne i Ilulissat mener udvalget, at det er vigtigt at også 

bygderne Saqqaq, Qeqertaq, Ilimanaq og Oqaatsut bliver besøgt og inddraget, og der er også åbenhed 

overfor at et medlem af udvalget kan deltage, herunder et medlem som i forvejen bor i Ilulissat. I forhold til 

tilrettelæggelse af rejsen kontaktes sekretariatet. 

 

Ingerlariaqqinnissaq 

Efter høringsperioden vil udvalgsformanden vurdere høringssvarene og veje dem, og forudsat at der ligger 

noget markante ændringsforslag vil man tage kontakt til Departementet for fiskeri-og fangst, med henblik på 

at ændring af regulativet følger de lovtekniske krav. Den endelige vedtagelse af regulativet vil ske i 

Kommunalbestyrelsen. 

 

Økonomiske konsekvenser: 

Ingen. 

 

Lovgrundlag: 

 Landstingslov nr. 18, af 31. oktober 1996 om fiskeri 

 Selvstyrets bekendtgørelse nr. 46 af 14. december 2020 om kystnært fiskeri efter hellefisk 

 

 

Sagsbehandling: 

 

Udvalget for Fiskeri og Fangst 

Økonomiudvalget 

Kommunalbestyrelsen 

 

Beslutning i Økonomiudvalget: 

 

Sekretariatet indstiller til Økonomiudvalget om, at:  

udvalget tager gennemførelse af høring vedr. vedtægtsforslag om erhvervsmæssig garnfiskeri efter hellefisk i 

Diskobugten, samt nærværende orientering om sagen, til efterretning 
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Beslutning: 

Indstilling godkendt 

Sakio Fleischer indstiller, at Selvstyret bliver kontaktet vedr. opfiskning af spøgelsesgarn. 

 

 

 

Indstilling: 
 

Økonomiudvalget indstiller til Kommunalbestyrelsen om, at:  

 

 Økonomiudvalgets indstilling godkendes 

 

 

 

   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bilag: 

 

Bilag 004-01: Forslag til vedtægter for Diskobugten 

Bilag 004-02: Søkort, Ilulissat området 

Bilag 004-03: Land-sø kort, Torsukattak området 

Bilag 004-04: Bemærkninger fra Departementet 

 

 

Beslutning: 
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Sag nr. Emne Bilag nr. 005 

KOM 013 Tilpasning af kommunens takstblad Journal nr.  

 

Resumé: 

 

Det er af dele af Kommunalbestyrelsen og borgerne bemærket, at enkelte takster i kommunens takstblad for 

serviceydelser er steget markant. Der er ikke rejst decideret modstand for, at taksterne følger med 

prisudviklingen, men går mere på, at der for nogle enkeltes vedkommende drejer sig om voldsomme 

prisstigninger, hvilket man mener, at disse reguleringer bør kunne modificeres. I denne sag skal 

Kommunalbestyrelsen tage stilling til hvorvidt Økonomiudvalget bemyndiges til at foretage tilpasninger af 

enkelte takster i takstbladet. 

 

Suliap saqqummiunnera: 

 

På sidste møde i Kommunalbestyrelsen i forrige år blev nye servicetakster vedtaget. Takster i 2 forvaltnings-

områder er bundet i budgetterne, og kan først tages op igen i forbindelse med budgetarbejdet. Enkelte 

medlemmer i Kommunalbestyrelsen og borgere har bemærket at enkelte takster er steget markant, og der er 

rejst ønske om, at disse bliver modificeret. 

 

Løsningsforslag – faglig vurdering 

Sekretariatet indstiller, at der foretages nogle tilpasninger. Takster for dagtilbud og nat-og dagrenovation skal 

ikke ændres. Andre servicetakster bør tilpasses. Der er ikke rejst decideret modstand for, at taksterne følger 

med prisudviklingen, og reguleringer skal fastholdes, men der hvor der er sket markante reguleringer, bør 

revurderes.  

 

Sekretariatet bemyndiges til at foretage nogle modificeringer af takster, hvor der er sket markante 

reguleringer, og der udarbejdes et oplæg, som Økonomiudvalget skal tage stilling til. Det indstilles at denne 

sag udføres som en hastesag. Det skal understreges, at reguleringer fastholdes. Men enkelte steder, hvor 

reguleringer har medført prisstigning på op mod 1000 %, det er sådanne man bør kunne modificere. 

 

Videre forløb 

Såfremt nærværende indstilling godkendes vil det være Økonomiafdelingen der skal koordinere opgaven 

med at komme med et oplæg til Økonomiudvalget. 

 

Økonomiske konsekvenser: 

 

Dette vil medføre konsekvenser for budgettet, men i begrænset omfang, da indtægter via takster generelt ikke 

dækker det samlede omkostninger på det område de gælder. 

 

Lovgrundlag: 

 

 Inatsisartutlov nr. 29 af 17. november 2017 om den kommunale styrelse  

 

 

Sagsbehandling: 

 

Økonomiudvalget 

Kommunalbestyrelsen 
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Beslutning i Økonomiudvalget: 

 

Sekretariatet indstiller til Økonomiudvalget om, at:  

udvalget godkender at der foretages tilpasninger af kommunens takstblad og, at 

økonomiudvalget bemyndiges til foretage modificeringer af reguleringer af takster i begrænset omfang 

 

Beslutning: 

Indstilling godkendt. 

Der blev foreslået at takstbladet gennemgås i fuldt omfang, f.eks. at takster for udlejning af lokaler til 

foreninger i forbindelse med deres indsamlinger bør fjernes, men at der præciseres nogle krav ved udlejning. 

 

Indstilling: 
 

Økonomiudvalget indstiller til Kommunalbestyrelsen om, at:  

 

 Økonomiudvalgets indstilling godkendes 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bilag: 

 

Bilag 005-01: Kommunens takstblad 2024 

 

 

Beslutning: 
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Lukket: 
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Beslutning: 
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